



ကညီပိတ်မုန်ကရုလံာ်ရုလီလုဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်ပိတ်မုန်အမုၢ်နံၤ “ယုထုလုကတုတုတက့ၢ်”

လါမးရုးၧၤ, ၂၀၂၁နံၣ်

လုဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်ပိတ်မုန်အမုၢ်နံၤအံၤ, ကညီပိတ်မုန်ကရုလံာ်ရုလီလုဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်လုတုမုၢ်လုကတုတုတက့ၢ်ဒီး အာၣ်လီအီလီကဒီး ပတုာ်ဟ့ၣ်လီသး လုကဆဲးဒုးတုာ်လု ပိတ်မုန်တုာ်ခွဲးတုာ်ယၢ်အဂီၢ် ဒီးတုာ်တုာ်ဒီးတုာ်ဆိၣ်တံၢ်မုၢ်နံၤတုာ်ဒီး အံၤတုာ်ပၢ်လီတုာ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၢ်အိၣ်ဖျါဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ.

လုပပုတုတုအပူၤ, ပထံၣ်ဘၣ်တုာ်လဲထီၣ်လဲထီတနီၤဒ်အမုၢ် မုၢ်ခွါတုာ်ပၢ်သ့ၣ်ပၢ်သးတဖၣ်, တုာ်သ့ၣ်ညါပၢ်ပနီၣ် ပိတ်မုန် တုာ် ဟ့ၣ် လီသး လုပပုတုတုအပူၤအီထီၣ်, တုာ်ဘျာၣ်သဲးတုာ်ဆိတလဲအိၣ်ထီၣ်, ဒီးပိတ်မုန်တဖၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တုာ်တီတုာ်တြၢ်အီထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဒ်ပပၢ်ပနီၣ် လုတုာ်ဆိတလဲအီထီၣ်ဝဲအသိး, ပအိၣ်ဒ်ဒီးတုာ်ဟ့ၣ်လီသးလုပပုကတုတုဒီးပိတ်မုန်ခိၣ်ခိၣ်သန့ လုအဂံၢ်ဖဲလီၤအသး ယိာ်ယိာ်လုပပု တုတုအပူၤအံၤဒီးတုာ်ဆိၣ်တံၢ်မုၢ်နံၤအဂုၤအဂုၤသန့ဒီးတုာ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆိလီၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပယီၤသုးမုၢ်ခိၣ်တုာ်ဟံးဆုၣ်တုာ်မိတုာ်က မိဖဲလါဖုၤတြုၤအါရံၤ(၁)သီအံၤဟဲဒုးဆုၣ်ထီၣ်ပုၤလုပပုကတုတုဒါတုာ်တတီတုာ်တြၢ်ဘၣ်အီထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လုခိၣ်ဝံး-၁၉တုာ်ဆါအါ အတုာ်တုာ်ဒီးပုၤအမဲာ်ညါ, ပဝဲကညီပိတ်မုန်ယုာ်ဒီးပိတ်မုန်အဂုၤ လုအအိၣ်လုကလုာ်ဖျါ စုကဝဲၤ တုာ် ဘၣ် ဂံာ်ဂုာ်အဟီၣ်ကဝီၤလုကီၢ်ပယီၤအပူၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်ဆဲးတုာ်ဘၣ်ပယီၤသုးအတုာ်ထီၣ်ဒုးမုၢ်အါပုၤ, သဝီဖိလုအကထီတဖၣ် ဘၣ်ပၢ်တုာ် အဟံၣ်အယီၤဒီးယုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိး, တကတီၢ်ယီၤ ထံဂုၤကီၢ်ဂုၤတုာ်ဟဲဘျာၣ်လီၤကျိၣ်စုဒီးတုာ်တီၢ်ကျဲၤအဒိၣ်အမုၢ်လုအမုၢ်ဟးဂီၢ်တုာ်တဖၣ်ဟဲစိာ် အါ ထီၣ်တုာ်သဘံၣ်ဘုၣ် ဒီးတုာ်မုၢ်ဟးဂီၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိတုာ်ခွဲးတုာ်ယၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တုာ်ဘၣ်ယုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးဒီးတုာ်မုၢ်ဟးဂီၢ်လုာ်လုာ်ထူသန့ တုာ်လုာ်အိၣ်သးသမုၢ်အကျိၣ်အကျဲတဖၣ်အံၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ်တုာ်ဖျိၣ်တုာ်ယၢ်အါထီၣ်န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ယီၤ, ထံဂုၤကီၢ်ဂုၤတဖၣ် မုၢ်ဖျါတုာ် ဆိၣ်ထွဲမုၢ်ဖျါဆုၣ်ဘၣ်ကီဘၣ်ခဲဖိဒီးပုၤလီၤအိၣ်ကမ့ၢ်လုကီၢ်ပုၤဒီးထံဆါကီၢ်ဆါအံၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်ပပုပိတ်မုန်အသိး, ပဆါထုာ်ထီၣ်ဒါတုာ်ဆိၣ်တံၢ်မုၢ်နံၤတုာ်ဒီး ခိဖျိပပၢ်ဖျါထီၣ်သး ထီၣ်ဒါသုးမိဖိရံၤ တုာ်ဟံးဆုၣ်တုာ်မိတုာ်ကမိၤ, ဒီး ပယုထီၣ် လုတုာ်ကမုၢ်တုာ်ကွံာ်သုးမိဖိရံၤ, တုာ်ကတြုၤသံကွံာ် ၂၀၀၈တုာ်ဘျာၣ်ခိၣ်သ့ၣ်ဒီးတုာ်ကသ့ၣ်ထီၣ်ဖဲဒ်ဒုၣ်ကီၢ်စါဖျိၣ်လုအမုၢ်အတီလု ကီၢ်ပယီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

လုပပုတုတုအပူၤစုာ်ကီး, ပိတ်မုန်တဖၣ်တတုာ်ယၢ်အသးဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်ဟးအိၣ်သကိးဟံၣ်ဖိယီဖိ, ဟ့ၣ်တုာ်ဆိၣ်ထွဲမုၢ်ဖျါလီၤဒုလီၤ တီၤတဖၣ်ဖဲလုခိၣ်ဝံး-၁၉တုာ်ဆါအါရုလီၤသးကတီၢ်, ဟးကွံာ်ပိတ်မုန်ဒီးဖိသ့ၣ်တုာ်အိၣ်သးဒီးမုၢ်လီၤတံၢ်ဝဲဒ်သိးအဝဲသ့ၣ်က ပုၤဖျိးအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. လုတုာ်သဘံၣ်ဘုၣ်ဟီၣ်ကဝီၤအပူၤ, ပိတ်မုန်လုအဘၣ်ယုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးတဖၣ် ဘၣ်အံးထွဲကွံာ်ထွဲဟံၣ်ဖိယီဖိတဖၣ်ဒီး ဆဲးသိၣ်လိဖိဒ် ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဆဲးမုၢ်တုာ်လုပပုဟီၣ်ခိၣ်ဖိတုာ်ခွဲးတုာ်ယၢ်, တုာ်တီတုာ်တြၢ်ဒီးတုာ်မုၢ်တုာ်ခုၣ်လုအပတီၢ်ကိးပတီၢ်ဒီးန့ၣ်လီၤ.

ပလဲခီဖျိကွံင်တၢ်လၢအတၢ်ဒီးပျၢ နအမ့ၢ်တၢ်ပျံတၢ်ဖုး, န့ဆၢတၢ်မၤဟးဂုၢ်ဟးဂီၤ, သုးတၢ်ထီၣ် ဒုးတၢ် ဒီးတၢ်အိၣ်တကူတၢ်လၢတဖၣ် ဘၣ်ဆၢတၢ်ပဆၢထၢၣ်အိၣ်ထၢၣ်ဂၢၢ်ဟ့ၣ်လီၤဒံးပသးလၢပကကွၢ်ဆၢတၢ်မဲၣ်တၢ်လၢအတၢ်ဒီးပျၢလၢကီၢ်ပယီၤအပူၤဒီးတၢ်လၢအကတၢ်တၢ်လၢအဟဲလၢကတီၢ်ယံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပိၣ်မုၢ်ကိးဂၤလၢအဲၣ်ဒီးထံၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ဒီးတၢ်တီတၢ်တြၢ်လၢပပျၢတတၢ်ပူၤအံၤကန့ၣ်လီၤဖီၣ်လိာ်စုးဒီးပျၢလၢကတြၢ်ဆၢထီၣ်ဒါတၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤန့ၢ်အတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤသးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပန့ၣ်ကျၢမုၢ်ဆျၢလၢဖဲပမၤသကိးတၢ်အဆၢကတီၢ်, ပအိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢပကဆၢတဲၣ်လီၤပဘျၢပတီၢ်လၢခါဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဆဲးကျိးအဂီၢ်-

- ၁. နီၢ်ကညီဖိ + ၆၆၈၀၂၉၅၅၀၃ (ကညီဒီးအဲကလံးကျိၣ်)
- ၂. နီၢ်စုစုဟဲ + ၆၆၈၉၂၆၆၈၅၇၃ (ကညီဒီးပယီၤကျိၣ်)